



**Universität  
Zürich**<sup>UZH</sup>  
Digital Society Initiative



## DSI Newsletter.02 – Dezember 2016 [english version below]

### News

#### **Interner Kickoff der «UZH Digital Society Initiative»**

42 Forscherinnen und Forscher der Universität Zürich haben am ersten internen Event der UZH Digital Society Initiative (DSI) ihren Willen zur Zusammenarbeit rund um wissenschaftliche Fragen der Digitalisierung ausgedrückt ... [Mehr \(mit Bilder\) >>](#)

#### **Erfolg beim Nationalen Forschungsprogramm «Big Data»**

Vier Projekte des Nationalen Forschungsprogramms (NFP) «Big Data» werden von Forschenden der Universität Zürich geleitet; bei weiteren Projekten sind Wissenschaftler der UZH massgeblich beteiligt ... [Mehr >>](#)

#### **Registrierung DSI-Netzwerk**

Rund 90 Forschende der Universität Zürich aller Disziplinen und Fakultäten, die in ihrer Forschung Aspekte der Digitalisierung untersuchen, sind bereits Teil des DSI-Netzwerkes. Wenn auch Sie dazu gehören wollen ... [melden Sie sich an >>](#)

### DSI Veranstaltungen

#### **Mittwoch, 18. Januar 2017, 14:00-16:00 Uhr**

Gemeinsame Diskussion und Ausformulierung der DSI Organisationsstrukturen. Zielgruppe: alle an der DSI interessierten Forschenden der Universität Zürich. Bitte lassen Sie uns kurz wissen, ob Sie dabei sein können via [info@dsi.uzh.ch](mailto:info@dsi.uzh.ch) (Anmeldung nicht obligatorisch) [Mehr >>](#)

#### **Mittwoch, 18. Januar 2017, 18:00-20:00 Uhr**

Öffentliche Veranstaltung mit Prof. Ron Arkin (Georgia Institute of Technology, Regents' Professor and Director Mobile Robot Laboratory) zum Thema «How to NOT build a Terminator» (auf Englisch). [Mehr >>](#)

#### **Dienstag, 21. März 2017, 16:00-18:00 Uhr**

«DSI Inhalte»: Gemeinsame Diskussion und Ausformulierung kommender Forschungsschwerpunkte der DSI. Zielgruppe: alle Forschenden der Universität Zürich sowie Delegierte der Fakultäten, welche die UZH Digital Society Initiative inhaltlich mitgestalten wollen. Mehr Informationen folgen im Februar auf der [DSI Website >>](#)

## Weitere DSI-relevante Veranstaltungen

### Donnerstag, 19. Januar 2017, 08:30-12:15 Uhr

Symposium «Big Data, Radiomics & Precision Medicine» des Universitätsspitals Zürich. [Programm >>](#)

### Donnerstag, 2. März 2017, 18:00-19:30 Uhr

«Mensch nach Mass - Die Maschine arbeitet für mich, die Maschine denkt für mich.» Eine Veranstaltung im Rahmen des Schwerpunktthemas «Digital Societies» des Collegium Helveticum. [Mehr >>](#)

### Ab Mitte März 2017

Diverse Veranstaltungen und Vorträge zum Thema «Arbeit in der Welt 4.0». Eine Veranstaltungsreihe im Rahmen von Treffpunkt Science City der ETH Zürich. [Mehr >>](#)

[German version above]

## DSI Newsletter.02 – December 2016

### News

#### Internal Kickoff of the «UZH Digital Society Initiative»

42 researchers of the University of Zurich have participated in the first internal event of the UZH Digital Society Initiative and demonstrated their intention to cooperate in researching the impact of digitization on society ... [more \(including images\) >>](#)

#### Success of the University of Zurich within the National Research Program 75 «Big Data»

Four projects have been granted to researchers from the University of Zurich within the National Research Program «Big Data»; in addition, UZH scientists are substantially involved in some of the other projects approved by the Swiss National Science Foundation ... [more >>](#)

#### Join the DSI Network

Around 90 researchers of all disciplines and faculties of the University of Zurich who investigate aspects of digitization have joined the DSI network. If you want to participate as well ... [register online >>](#)

### DSI Events

#### Wednesday, January 18 2017, 14:00-16:00h

Discuss with us the organizational structure of the DSI. Target group: all researchers of the UZH interested in the DSI. Please let us know if you can participate at [info@dsi.uzh.ch](mailto:info@dsi.uzh.ch) (registration is not mandatory) [More >>](#)

#### Wednesday, January 18 2017, 18:00-20:00h

Public event with Prof. Ron Arkin (Georgia Institute of Technology, Regents' Professor and Director Mobile Robot Laboratory) on «How to NOT build a Terminator» (in English). [More >>](#)

#### Tuesday, March 21 2017, 16:00-18:00h

Discussion and formulation of future research foci of the Digital Society Initiative. Target audience: all UZH scientists and faculty representatives interested in shaping the research content of the UZH Digital Society Initiative. More Information will follow in February on the [DSI Website >>](#)

---

## Other Events with relevance for the DSI

### Thursday, January 19 2017, 08:30-12:15h

Symposium “Big Data, Radiomics & Precision Medicine” of the University Hospital Zurich. [Program >>](#)

### Thursday, March 2 2017, 18:00-19:30h

«Mensch nach Mass - Die Maschine arbeitet für mich, die Maschine denkt für mich.» An event of the Collegium Helveticum within the focus topic «Digital Societies» (Event in German). [More >>](#)

### Starting mid-March 2017

Different events and talks with the topic «Work in the World 4.0». An event series from Treffpunkt Science City of the ETH Zurich (Events in German). [More >>](#)

—  
UZH Digital Society Initiative (DSI)  
Geschäftsstelle / Managing Board  
PD Dr. Markus Christen  
Dr. Veronica Gomez  
Dr. Sarah Lechmann  
Binzmühlestrasse 14